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SVODKA UDÁLOSTÍ 

9. 12. – 15. 12. 2023 

 

 

1. R-FAILA JE NEJVĚTŠÍ OSTUDOU SVĚTOVÉHO MĚŘÍTKA PRO ČR! 
PREMIÉR NA CHVOSTU ŽEBŘÍČKU SVĚTOVÝCH LÍDRŮ.                     ČR 

9.12.2023 Ostuda světového měřítka. Premiér Petr Fiala (ODS) se znovu umístil na posledním 
místě v průzkumu Morning Consult, které sleduje hodnocení globálních lídrů. S jeho politikou 
nesouhlasí 79 % občanů, souhlasí pouze 16 %. Jsme krásná země, jen vyměnit premiéra, říká 
právník Ondřej Dostál, který komentoval průzkum od agentury Morning Consult. Premiér Petr 
Fiala je nejméně oblíbeným lídrem na světě. Podle daného průzkumu ho podporuje pouze 16 
% občanů, jeho oblíbenost od minulého průzkumu poklesla o další procentní bod a pokles 
oblíbenosti se tak zdá být trendem. 79 % občanů s jeho vládou vyjádřilo nesouhlas.  3-5 
https://pro.morningconsult.com/trackers/global-leader-approval 
--------------------------------------- 
 

2. R-JIŘÍ PAROUBEK: JE ČLENSTVÍ UKRAJINY V EU V ČESKÉM 
NÁRODNÍM ZÁJMU?                                                                                            ČR 

9.12.2023 Dobří politici se od těch špatných odlišují tím, že vidí trochu dál nežli za první roh. 
Jsou to ti, kteří dobře chápou, že abeceda má více písmen nežli jen písmeno A. A že po písmenu 
A následují písmena B, C, D atd. Tuto schopnost, bohužel, celá politická elita Evropské unie, 
snad s výjimkou maďarského premiéra Orbána, nemá. U americké politické elity je to ještě 
jinak. Ta pracuje zejména ve prospěch vojensko-průmyslového komplexu. Takže když se někde 
válčí, vznikají zakázky na dodávky zbraní. A společnosti, které patří do tohoto komplexu, 
prosperují a krásně vydělávají. A HDP země tak roste. Co na tom, že takové výkony 
hospodářství, které souvisí s výrobou zbraní a munice, nemají žádný valný smysl… a vlastně 
zkreslují skutečnou výkonnost amerického hospodářství. 1-2 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/jiri-paroubek-je-clenstvi-ukrajiny-v-eu-v-
ceskem-narodnim-zajmu 
--------------------------------------- 
 

3. R-ODVOLÁNÍ ŠEVČÍKA: ANI ZDŮVODNIT TO NEDOKÁZAL, ŘÍKAJÍ 
PRÁVNÍCI. U SOUDU VELKÁ ŠANCE.                                                             ČR 

10.12.2023 Rektor Vysoké školy ekonomické Petr Dvořák ve středu rozhodl o odvolání děkana 
národohospodářské fakulty Miroslava Ševčíka. Ten se chce bránit soudní cestou a označuje 
rozhodnutí rektora za politicky zaměřené. Co na to čeští politici? Padla upozornění o možném 
výsledku soudu, totalitních praktikách, ale i uvítání s tím, že k odvolání mělo dojít dávno. 
Rektor VŠE Dvořák se rozhodl odvolat děkana Miroslava Ševčíka. 1-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/politika/poslanecka-snemovna/Odvolani-Sevcika-Ani-
zduvodnit-to-nedokazal-rikaji-pravnici-U-soudu-velka-sance-747684 
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4. R-HLODAVCI A TRUS V SUPERMARKETECH. A VY CHCETE 
ZDRAŽOVAT, PODIVUJI SE LIDÉ….                                                               ČR 

10.12.2023 Českým občanům v supermarketech neustále zdražují potraviny, což prezident 
Svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáš Prouza svádí na zemědělce a potravináře s tím, že 
obchody mají marže nastavené tak, aby alespoň něco vydělaly. Supermarkety si přitom 
nedokážou zajistit ani správné hygienické podmínky, Státní zemědělská a potravinářská 
inspekce totiž objevila jen za poslední týdny ve třech prodejnách supermarketů přítomnost 
hlodavců a jejich trusu. Potraviny od 1. ledna spadnou do nižší sazby DPH ze současných 
patnácti procent na dvanáct procent. I přesto potraviny od ledna nezlevní, jak bylo původně 
v září avizováno, ale naopak zdraží. Podle zástupců obchodních řetězců je to mimo jiné proto, 
že kvůli očekávanému růstu cen energií dodavatelé potravin avizují, že budou zdražovat až o 
deset procent. Prezident Svazu obchodu a cestovního ruchu Tomáš Prouza minulý týden na síti 
X vysvětlil, že obchody opravdu od ledna promítnou nižší DPH do výsledných cen.   3-4-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Hlodavci-a-trus-v-supermarketech-A-
vy-chcete-zdrazovat-podivuji-se-lide-747680 
--------------------------------------- 
 

5. R-BEKŮV KARTOUS DĚKUJE „MILIONU CHVILEK“. BOJ PROTI 
DEZINFORMACÍM DO ŠKOL PŘIJDE, KOALICE TO PRÝ SLÍBILA…   ČR 

11.12.2023 Pedagog, mluvčí platformy bojující proti dezinformacím Čeští elfové a poradce 
ministra školství Mikuláše Beka (STAN) Bohumil Kartous zahájil spolupráci se spolkem 
Milion chvilek pro demokracii. Tématem jeho přednášek na akcích Milionu chvilek je boj proti 
dezinformacím. Kartous se v novém videu pochlubil, že boj proti dezinformacím úspěšně 
rozjíždí i na Ministerstvu školství v rámci revize vzdělávacích programů. Přitom právě tato 
revize je předmětem kritiky mnoha odborníků, samotný Kartous a jeho firma je zároveň 
součástí kauzy s ovlivňováním veřejných zakázek. Kartous se na videu, které zveřejnil Milion 
chvilek, pochlubil, že se spolkem zahájil spolupráci. „Jsem moc rád, že se Milion chvilek 
zabývá tématem dezinformací a problémem jejich řešení, protože v tomhle český stát není příliš 
aktivní. Jsem rád, že proběhla schůzka mezi lídry pětikoalice a zástupci Milionu chvilek, na 
které téma dezinformací padlo. 2-5 
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Bekuv-Kartous-dekuje-Milionu-chvilek-
Boj-proti-dezinformacim-do-skol-prijde-koalice-to-pry-slibila-747665 
--------------------------------------- 
 

6. R-FICO PO JEDNÁNÍ SE STOLTENBERGEM: NEVĚŘÍM, ŽE DODÁVÁNÍ 
ZBRANÍ UKRAJINĚ POMŮŽE UKONČIT VÁLKU!                                       SR 

 
11.12.2023 Názory Slovenska a NATO o vojenské pomoci Ukrajině se rozcházejí, neboť 
slovenská vláda nevěří, že to pomůže vyřešit situaci na Ukrajině. Prohlásil to ve čtvrtek 
předseda vlády SR Robert Fico během společné tiskové besedy s generálním tajemníkem 
Severoatlantické aliance Jensem Stoltenbergem. Šéf NATO naopak zdůraznil, že zastavení 
vojenské pomoci Kyjevu válku na Ukrajině nezkrátí, ale ji prodlouží. Slovenská vláda trvá na 
tom, že konflikt na Ukrajině nemá vojenské řešení, řekl Fico. Dodal, že v tomto směru mu chybí 
jakákoli mírová iniciativa ať už ze strany EU nebo NATO.  1-2-6 
https://ereport.sk/fico-po-rokovani-so-stoltenbergom/ 
--------------------------------------- 
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7. R-SPOUŠTÍ SE HISTORICKY NEJVĚTŠÍ INVESTICE DO ŠKOLSTVÍ: 
CÍLEM JE ŽÁKŮM ZAJISTIT NEJMODERNĚJŠÍ TECHNOLOGIE.         SR 

 
12.12.2023 Ministerstvo školství, vědy, výzkumu a sportu (MŠVVaŠ) ČR spouští díky 
finančním prostředkům z plánu obnovy historicky největší investici do digitalizace školství. 
Díky projektu DigiEDU, na který je vyčleněno přes 200 milionů eur, se má zakoupit digitální 
vybavení pro základní a střední školy. TASR o tom informoval obor komunikace a marketingu 
ministerstva. Naším cílem je zajistit všechny školy tak, aby mohly poskytnout každému 
jednomu žákovi a žákovské vzdělávání s využitím nejmodernějších technologií. Základní a 
střední školy mají jedinečnou příležitost zapojit se do projektu a vytvořit moderní vzdělávací 
prostředí pro žáky i učitele,“ uvedl ministr školství Tomáš Drucker (Hlas-SD). Aktuálně je 
podle resortu pouze 30 procent škol schopno poskytovat kvalitní digitální vzdělávání.   3-4 
https://ereport.sk/spusta-sa-historicky-najvacsia-investicia-do-skolstva/ 
--------------------------------------- 
 

8. R-BLÍŽÍ SE KONEC PŘEDSEDY SOUDNÍ RADY? MAZÁKA CHTĚJÍ 
ODVOLAT……                                                                                                        SR 

 
12.12.2023 Šest členů Soudní rady SR podalo návrh na odvolání Jána Mazáka z funkce jejího 
předsedy. Zasedání Soudní rady SR k tomuto návrhu by se mělo uskutečnit do 30 dnů. V úterý 
o tom informovala členka Soudní rady SR Marcela Kosová. Podle navrhovatelů se měl Mazák 
dopustit několika pochybení. \\'Je tam několik velmi sporných momentů, zjevných porušení 
zákona, doplnil nový člen Soudní rady SR Martin Bezák, jeden z iniciátorů Mazákova 
odvolávání. Poukázal například na vyjádření o soudci Nejvyššího soudu SR Františku 
Moznerovi.  1 
https://ereport.sk/blizi-sa-jeho-koniec-2/ 
--------------------------------------- 
 

9. R-KORESPONDENČNÍ VOLBOU FIALA DEMOKRACII NEUVAŘÍ. 
NAOPAK, DÁ JÍ ŤAFKU…                                                                                 ČR 

12.12.2023 Před nějakými pěti lety vydal nynější premiér Petr Fiala knihu s půvabným titulem 
Jak uvařit demokracii. Má to svoji logiku, neboť pokud bychom hledali výraz, který předseda 
vlády používá ve svých projevech snad nejčastěji, zaujímalo by slovo „demokracie“ přední 
příčky. Nejinak je tomu také u jeho dalších vládních kolegů, třeba Markéty Pekarové Adamové 
nebo Víta Rakušana. O to víc je s podivem, že ti, již se tak rádi zaštiťují demokracií a její 
ochranou, chtějí v nouzi nejvyšší sáhnout k řešení, které vnímání demokracie v této zemi uštědří 
pořádnou ránu. Hned na úvod si pojďme vysvětlit jednu zásadní věc: tento komentář není o 
tom, jestli v obecné rovině korespondenční volbu ano, nebo ne. Tento komentář je o vyslovení 
prosté pravdy, že bude-li jedna z nejméně populárních vlád v historii České republiky řešit 
pokles voličské podpory snahou získat si prostřednictvím korespondenční volby více hlasů ze 
zahraničí, zásadně tím podkope důvěru ve férovost voleb – přinejmenším u jisté části veřejnosti. 
A s nedůvěrou ve férový volební boj pak jde ruku v ruce i nedůvěra v demokratický systém 
jako takový. Tedy nedůvěra v to, co pan Petr Fiala údajně považuje za naprosto stěžejní element. 
1-2-5 
https://cnn.iprima.cz/komentar-korespondencni-volbou-fiala-demokracii-neuvari-
naopak-da-ji-tafku-420250 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         9.12. – 15.12. 2023 

4 
 

10. R-MODELY, NA ZÁKLADĚ, KTERÝCH SE VYDÁVALA NAŘÍZENÍ BĚHEM 
PANDEMIE, BYLY CHYBNÉ – ŘÍKÁ MATEMATIK JANEČEK                 ČR 

13.12.2023 Český matematik a podnikatel Karel Janeček na „nepovoleném“ semináři na půdě 
Senátu v pondělí ostře kritizoval matematické modely, které vyvolaly paniku během šíření viru 
SARS-CoV-2 (který s největší pravděpodobností unikl z virologické laboratoře v čínském Wu-
chanu). Tyto modely braly některé vlády jako směrodatné při zavádění lockdownů 
a epidemických opatření. Podle Janečka, ale i dalších matematiků, byly modely chybné. 
Matematický model, který vytvořil Jan Kulveit, blíže vysvětlujeme níže. Kulveit byl v médiích 
prezentován jako „matematik z Oxfordu“, což Janeček komentuje jako zavádějící. 1-2-3-4-5-6 
https://www.epochtimes.cz/2023/12/13/matematicke-modely-na-zaklade-kterych-se-
vydavala-narizeni-behem-pandemie-byly-chybne-rika-matematik-janecek/ 
--------------------------------------- 

11. R-POČET CIZINCŮ ŽIJÍCÍCH V ČESKU JE REKORDNÍ. TVOŘÍ DESETINU 
POPULACE, JEJICH POČET STOUPL NA 1,12 MILIONŮ……                   ČR 

13.12.2023 Počet cizinců legálně pobývajících v Česku tvoří desetinu populace, dosud nejvíc. 
Jejich počet ke konci loňského roku stoupl meziročně o 455.305 na 1,12 milionu lidí. Přibyli 
především uprchlíci z válkou zmítané Ukrajiny. Ukrajinci tvoří většinu z celkového počtu 
cizinců v ČR, ke konci roku 2022 jich bylo přes 630.000. Následují občané Slovenska a 
Vietnamu. Vyplývá to z publikace, kterou dnes zveřejnil Český statistický úřad (ČSÚ). "Občané 
Ukrajiny k nám začali přicházet již počátkem 90. let minulého století zejména za prací, jejich 
počty však byly v té době nízké. Postupem času se navýšily až na 636.000 registrovaných osob 
koncem roku 2022. Podíl ukrajinských občanů tak dosáhl téměř šesti desetin z celkového počtu 
cizinců u nás," uvedla Jarmila Marešová, odbornice na migraci z oddělení pracovních sil, 
migrace a rovných příležitostí ČSÚ.  1-2 
https://www.ceskenoviny.cz/zpravy/cizinci-tvori-v-cr-desetinu-populace-jejich-pocet-
stoupl-na-112-milionu/2453284 
--------------------------------------- 

12. R-NEVPOUŠTÍ DO KLUBU UKRAJINCE. „RVAČKY, NIČENÍ PODNIKU. 
KAŽDÝ DEN.“                                                                                                        ČR 

14.12.2023 Nevpouštíme občany Ukrajiny, napsal na sociální sítě podnik IMC Music Club, 
který sídlí v České Skalici na Náchodsku. ParlamentníListy.cz kontaktovaly vedení diskotéky 
a nočního klubu a dotázaly se na podrobnosti. Úmysl nevpouštět hosty ukrajinské národnosti 
dle získaného vyjádření platí – navzdory nasazeným bezpečnostním opatřením prý způsobovali 
každý týden rvačky a ničení podniku. Na sociálních sítích se objevila zpráva, že IMC Music 
Club vykázal ze svých prostor ukrajinské občany. Záhy však tento vzkaz nebylo možné najít, 
z profilu klubu zmizel. Zůstalo jen krátké video, které uvádí, že občany z Ukrajiny klub nadále 
pouštět nebude. Vedení klubu, konkrétně provozní manažer Jozef Burtnyk, 
ParlamentnímListům.cz sdělil, že jeho zkušenosti s ukrajinskými občany jsou „velice špatné“. 
5 
https://www.parlamentnilisty.cz/zpravy/kauzy/Nevpousti-do-klubu-Ukrajince-Rvacky-
niceni-podniku-Kazdy-vikend-747555 
--------------------------------------- 
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13. R-A MÁME TU DALŠÍ A DALŠÍ KRACHY ČESKÝCH FIREM….               ČR 

14.12.2023 Po sklárnách Cerva Bohemia, je to uzenářská společnost Gurmán. Už není schopná 
platit násobné zdražení energií, už není schopná konkurovat levným potravinám v Polsku. Po 
třiceti letech. Kolik jich ještě chceme položit na oltář této vlády, protože právě a jen a jen ona 
je nyní zodpovědná za to, že hodlá dál a dál servilně implementovat nesmyslná a zničující 
nařízení EU. A tím nás definitivně odepsat v životu nezbytných komoditách. To, jak pomáhal 
Fiala tlačit během našeho předsednictví emisní povolenky třeba do stavebnictví, prý ohromilo 
i Van der Lejnovou. A to ta holka už asi viděla ledacos. o listopadu 89 nám namluvili, že vlastní 
výrobu čehokoliv nebudeme potřebovat, a že se nám vlastně uleví, pokud ji zavřeme nebo 
předáme do rukou někoho jiného. Uvěřili jsme jim. Nadšeně jsme se zbavili všeho, co mělo 
nějakou cenu a vyměnili svoje české zlato za zrcátka z levného západního plastu a kazeťáky. 
Sem tam se ale našlo pár podnikavých, statečných a chytrých českých lidí, kteří to nevzdali a 
navázali tak na tu naši baťovskou tradici vůle a šikovnosti. Mnohdy ne s podporou státu, jako 
třeba v Polsku, ale přímo navzdory státu, který jim házel klacky pod nohy, kde se dalo.  4-5 
https://web.litterate.cz/a-mame-tu-dalsi-a-dalsi-krachy-ceskych-firem/ 
--------------------------------------- 

14. R-INVAZE ČI INTERVENCE?!                                                                           SR 

15.12.2023 Lidé by neměli používat cizí slova, pokud neznají jejich přesný význam, a neměli 
by jimi označovat události, protože se tím jen zesměšňují. Bohužel lidé rádi ohromují "svými 
znalostmi" a cizí slova používají často a mnohdy nesprávně. Pokud cizí slova nesprávně 
používají lidé s nižším vzděláním, je to zábavné, ale pokud to dělají lidé s vyšším vzděláním, a 
to i na nejvyšších politických postech, je to obrovská ostuda pro dotyčného a neuvěřitelná 
tragédie pro národ.  Pokud se bavíme o 21. srpnu 1968, stává se to zcela běžně. Byla to invaze 
nebo intervence vojsk Varšavské smlouvy? Který termín je správný?  1-3-5 
https://www.slovenskaiskra.sk/invazia-ci-intervencia/ 
--------------------------------------- 

15. R-SKUTEČNÁ PÁTÁ KOLONA….                                                                     ČR 

15.12.2023 Je to čtrnáct dní, co jsem na odborářské demonstraci řekl, že obchodní řetězce u nás 
nejsou zdravé konkurenční prostředí, ale oligopol a podle toho by se s nimi mělo zacházet. Řekl 
jsem, že mimořádná situace si žádá mimořádné opatření. Já o maržích hytlermarketů mluvím 
už docela dlouho a navrhoval jsem jednoduché řešení – prolomit obchodní tajemství, podobně 
jako je tomu u nebankovních úvěrů a donutit obchodníky, aby uváděli i nákupní ceny. 
Samozřejmě to jde zařídit, protože každé zboží má jasně definovaného výrobce, každá krabička 
a každý obal má čárový kód ze kterého se dá vyčíst, která konkrétní směna výrobek dělala a 
každá čokoládička nebo pytlík mouky je někde na konkrétní faktuře. Na každém výrobku se 
dělá potisk s datumem výroby (a spotřeby), takže je to jen o příslušném vládním návrhu a trochy 
hlasování ve sněmovně. Nejspíš by na to vůbec nemuselo dojít, už jen hrozba, že by lidi viděli 
hytlermarketům pod prsty, by tady nejspíš spustila největší slevovou akci v dějinách. Hážu 
slova do veřejného prostoru a ejhle, Seznam zprávy už také mluví o oligopolu obchodních 
řetězců.  1-2-5-6 
https://web.litterate.cz/skutecna-pata-kolona/ 
--------------------------------------- 
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16. G-WIRTUALNA POLSKA: EU ZNIČÍ UKRAJINSKÁ KRIZE A MIGRACE 
POLSKO/EU 

9.12.2023 Evropské společenství čelí katastrofě. Expert z amerického „Levy Institute na Bard 
College“ Marshall Auerback je přesvědčen, že v důsledku konzervatismu lídrů zemí EU a 
hluboce xenofobního až rasistického pohledu na svět se EU v příštích letech zhroutí. Během 
voleb v členských zemích jsou podle něj silné tendence k šíření protievropských názorů. To 
zase vyvolává obavy z rozšíření takového fenoménu a předznamenává nezbytný kolaps unie. 
Je přesvědčen, že i ekonomické otřesy a nestabilita evropského měnového systému představují 
hrozbu pro existenci EU. Analytik vidí hlavní důvod tohoto trendu v tom, že Evropa podporuje 
nekontrolovanou imigraci. Dalším faktorem, který problém jen zhoršuje, mohou být důsledky 
konfliktu na Ukrajině, kvůli kterému miliony Ukrajinců skončily v různých zemích kontinentu. 
1-2-4-5-6 
https://wiadomosci.wp.pl/unia-europejska-moze-upasc-amerykanin-przeanalizowal-
sytuacje-6972564117264928a 
--------------------------------------- 

17. G-BRITSKÁ KAUZA SLEDOVÁNÍ LIDÍ BĚHEM PANDEMIE POUKAZUJE 
NA STINNÉ STRÁNKY PANDEMICKÉ ÚMLUVY WHO                    ANGLIE  

9.12.2023 V květnu 2024 bude Světová zdravotnická organizace (WHO) schvalovat dva 
důležité dokumenty – pandemickou úmluvu (dále také jen jako úmluva) a změny 
k Mezinárodním zdravotnickým předpisům (IHR). Tyto dokumenty by měly podle českého 
ministerstva zdravotnictví (MZ) zlepšit koordinaci členských zemí WHO v případě budoucích 
pandemií. Přípravu těchto dohod ale doprovází některé obavy, například ze ztráty suverenity 
členských zemí WHO a ze vzniku kontrolně-sledovacího aparátu. Podle Kateřiny Baťhové, 
vedoucí mezinárodního odboru MZ, je však ztráta suverenity členských států jeden z „mýtů“, 
které se kolem úmluvy šíří. „WHO neměla a nikdy mít nebude přímý vliv na fungování 
zdravotnictví. Vždy půjde v důsledku o rozhodnutí jednotlivých států,“ odvolala se Baťhová na 
čl. 3, bod 2 říjnového návrhu úmluvy.   3-4-5-6 
https://cz24.news/britska-kauza-sledovani-lidi-behem-pandemie-poukazuje-na-stinne-
stranky-pandemicke-umluvy-who/ 
--------------------------------------- 

18. G-SKANDÁLNÍ ZACHÁZENÍ IZRAELE S PALESTINSKÝMI VĚZNI – 
VČETNĚ MUČENÍ                                                                                  IZRAEL/PALESTINA 

10.12.2023 NachDenkSeiten zveřejňil rozhovor Gabi Weberové, doktorky medicíny a expertky 
na Palestinu, s Dr. Siba Irsheidovou, LL.M., právničkou a poradkyní organizace EuRAG. 
Rozhovor se zásadně liší od většiny textů publikovaných v Německu o situaci v Palestině a 
Izraeli. Rozhovor se zabývá událostmi, které jsou ve většině německých médií tabu, jak říká 
v úvodu článku Albrecht Müller: „Naše média dostatečně jasně neinformují o tom, že 
palestinská mládež, a dokonce i děti jsou mučeny. Neinformují dostatečně o právní situaci nebo 
o skutečnosti, že pro Palestince a osadníky ve stejné oblasti platí různé zákony. Palestinci často 
nemají žádná práva. Je to německé veřejnosti sdělováno svědomitě? Rozhovor je dlouhý, ale 
kvůli čtyřem stránkám důležitých odkazů se zdá delší, než ve skutečnosti je. Udělejte si na to 
čas.“   1-2-5-6 
https://web.litterate.cz/skandalni-zachazeni-izraele-s-palestinskymi-vezni-vcetne-
muceni/ 
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19. G-REUTERS: ČÍNA POSILUJE VAZBY S VIETNAMEM VÝSTAVBOU 
MODERNÍ ŽELEZNICE                                                                          ČÍNA/VIETNAM  

11.12.2023 Čína a Vietnam podepíší dohodu o modernizaci železničních spojů a další 
infrastruktury, včetně digitálních projektů. Si Ťin-pchingova návštěva Hanoje – první po šesti 
letech – začala v úterý, krátce poté, co do vietnamského hlavního města přijel i americký 
prezident Joe Biden, aby posílil dvoustranné vztahy. Čína zřejmě poskytne Vietnamu granty na 
rozvoj železnice mezi Kunmingem a přístavem Hai Phong i dalších dopravních spojení z jižní 
Číny do Hanoje. Tyto granty budou nejspíš poskytnuty bezplatně. Jedná se o velký ústupek 
zemi, která si tradičně nerada půjčuje. Agentura Reuters nicméně tvrdí, že zatím „však není 
jasné, zda budou dotace spojeny s půjčkami a jaký bude jejich podíl.“ Vietnamské úřady 
v předvečer návštěvy čínského prezidenta situaci nekomentovaly. Spojené státy a další západní 
země ale mohou takové poskytování dotací vnímat jako vlastní „propadák“, neboť v rámci 
klimatického plánu nabízely Vietnamu převážně půjčky v tržní hodnotě, aby mu pomohly snížit 
spotřebu uhlí, uvedla agentura.   3-4 
https://cz24.news/reuters-cina-posiluje-vazby-s-vietnamem-vystavbou-moderni-
zeleznice/ 
---------------------------------------------------- 

20. G-OSM NĚMECKÝCH FIREM POŽADUJE OD VLÁDY KOMPENZACI ZA 
ZTRÁTU BYZNYSU V RUSKU                                                            NĚMECKO 

11.12.2023 Německá vláda do února 2022 poskytovala některým firmám záruky za investice v 
Rusku. Osm německých společností (mezi nimi Siemens Mobility a Volkswagen Bank) 
požaduje po německých úřadech kompenzaci za investice v Ruské federaci. Až do února 
loňského roku poskytovaly úřady této země záruky za investice v ruské ekonomice. Nyní 
společnosti pokračují v řízení s vládou. Již dříve se s podobnou žádostí obrátila na německou 
vládu energetická společnost Wintershall Dea (dceřiná společnost BASF). Mluvčí německého 
spolkového ministerstva financí v pondělí potvrdil, že s firmou jedná ohledně investičních 
záruk německé vlády. Ministerstvo s ní jedná o zárukách a možných scénářích škod. 3-4 
h ps://www.faz.net/agenturmeldungen/dpa/russland-verluste-unternehmen-beantragen-
entschaedigung-19377274.html 

21. G-FRANCOUZSKÝ PARLAMENT SMETL ZE STOLU MACRONŮV NÁVRH 
IMIGRAČNÍHO ZÁKONA                                                                       FRANCIE  

12.12.2023 Ohromující neúspěch pro Macrona a jeho vládu: dolní komora Národního 
shromáždění přijala návrh na zamítnutí kontroverzního imigračního zákona, aniž by o něm 
vůbec jednala. Text zákona původně navrhla Macronova centristická vláda a obsahuje 
kombinaci kroků k vyhoštění většího počtu osob bez dokladů, zrychlení žádostí o azyl 
a zlepšení integrace migrantů. Zákon dále omezuje možnost migrantů přivést si do Francie 
rodinné příslušníky, získávat občanství při narození a sociální dávky. Na základě “selhání” 
v podobě drtivého zamítnutí zákona nabídl svou rezignaci i francouzský ministr vnitra Gérald 
Darmanin. Ten zákonodárce vyzýval, aby se při hlasování o návrhu na zamítnutí, který 
předložili francouzští Zelení, nespojovali. Navzdory jeho výzvám však Národní shromáždění 
podpořilo návrh na zamítnutí zákona poměrem hlasů 270 ku 265.  1-2-5 
https://casopisargument.cz/?p=54372 
----------------------------------------------------- 



SVODKA UDÁLOSTÍ                                         9.12. – 15.12. 2023 

8 
 

22. G-5G ZPŮSOBUJE EXTRÉMNÍ NEUROLOGICKÉ POŠKOZENÍ U DĚTÍ     
EU 

12.12.2023 V souvislosti s možnou škodlivostí 5G sítí bylo provedeno již několik studií. Před 
časem byla představena švédská studie, která potvrdila, že lidé, kteří žijí či pracují v blízkosti 
5G vysílačů, mívají s tím související zdravotní problémy, které se projevily záhy poté, co byly 
5G antény nainstalovány v jejich blízkosti. Na základě těchto zjištění 250 vědců ze 40 zemí 
světa již před časem vyzvalo k zastavení šíření 5G sítí. Také další recenzovaný výzkum 
potvrzuje, že 5G by neměly být instalovány v blízkosti lidských obydlí. Alarmující byly 
zejména účinky na děti. U dětí, které se dostanou příliš blízko k bezdrátovým věžím 5G, se 
rozvinou vážné neurologické zdravotní problémy, jako jsou chronické bolesti hlavy, silné 
bolesti žaludku a nespavost. Podle nového recenzovaného výzkumu tři děti a jejich rodiče 
onemocněli těmito příznaky po dovolené v letním sídle umístěném 125 metrů od věže 
mobilních telefonů s několika 5G anténami.   2-3-5-6 
https://thepeoplesvoice.tv/5g-causes-extreme-neurological-damage-in-children-study-
finds/ 

23. G-PROČ JE GLOBÁLNÍ VLÁDA KONEČNÝM CÍLEM MILIARDÁŘŮ? 
„CÍLEM JE, ABYSTE NIC NEVLASTNILI“                                  GLOBÁLNÍ  

SVĚT 

12.12.2023 Směrnice Evropské unie o energetické náročnosti budov – legislativní nástroj, který 
diktuje normy energetické náročnosti budov v rámci EU – bude využita k dosažení rozsáhlého 
schématu převodu bohatství. Do roku 2030 musí EU dosáhnout minimálně 55% snížení emisí 
skleníkových plynů. Do roku 2050 chtějí, aby každá budova – komerční, veřejná i obytná – v 
EU splňovala normy nulových emisí. Aby toho dosáhli, uvalí na majitele domů spoustu nových 
energetických požadavků na obnovu Například topné systémy využívající fosilní paliva mají 
být do roku 2035 zcela ukončeny. Majitelé domů budou muset instalovat nové „zelené“, 
pravděpodobně elektrické topné systémy – a platit za to z vlastní kapsy. Náklady na tyto nové 
energetické požadavky se odhadují na přibližně 100 000 eur pro obytný dům.  1-2-3-4-5-6 
https://www.globalresearch.ca/why-global-government-ultimate-goal-
billionaires/5835182 

24. G-ZÁMĚREM NÁVŠTĚVY PUTINA U SAUDŮ V ABU DHABÍ A SETKÁNÍ 
S IRÁNEM BYLY I ROZHOVORY O VYTVOŘENÍ TAKOVÉ JIHO-ZÁPADNÍ 
ASIE, KDE BUDOU USA ZCELA BEZ VLIVU RUSKO/IRÁN/SAUD. ARÁBIE  

13.12.2023 Minulý týden došlo k několika geopoliticky „výbušným“ státním návštěvám. 
Prezident Putin navštívil Abú Dhabí a Saúdskou Arábii a jen několik hodin po jeho návratu do 
Moskvy tam přistál íránský prezident Ebrahim Raisi. Západ se vůbec nezmínil o tom, že Putina 
provázela letka plně vyzbrojených ruských stíhaček Su-35, přestože jeho cestu ostře sledoval. 
Málokdo v Evropě postřehl, že tyto návštěvy měly velký geopolitický význam nejen pro 
západní Asii, tak pro Palestinu, ale také pro vznikající nový geopolitický řád a emancipaci 
globálního Jihu. Válka v Gaze urychluje spolupráci mezi giganty globálního Jihu, kteří jsou 
proti konfliktu podporovanému Západem. Společně mohou Ruskem vedené BRICS a Íránem 
vedená Osa odporu formovat západní Asii bez USA.  1-2-4-6 
https://www.roman-bednar.com/news/zamerom-navstevy-putina-u-saudov-v-abu-zabi-a-
stretnutie-s-iranom-boli-rozhovory-o-vytvoreni-takej-zapadnej-azie-kde-budu-usa-bez-
vplyvu/ 
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25. G-NĚMECKO SE NACHÁZÍ V NEJVĚTŠÍ POVÁLEČNÉ KRIZI! 
DILETANTSKOU A VAZALSKOU VLÁDU UŽ KRITIZUJE DOKONCE I 
MAINSTREAM!                                                                                       NĚMECKO 

 
13.12.2023 Nikdy předtím žádná německá vláda tak důsledně neignorovala obavy a starosti 
svých občanů, jako současná vládní koalice v Berlíně. A nikdy předtím žádná vláda tak cynicky 
nezaváděla a neobelhávala své občany jako neschopná vláda neschopného kancléře Scholze. 
Ale dokonce i některé části německého mainstreamu se už obracejí proti němu a píší o naléhavé 
potřebě předčasných parlamentních voleb. To chce také CDU-CSU, která má až dlouhodobě 
nejvyšší preference, následovaná AfD. Čeho se lidé v Německu v současnosti nejvíce obávají? 
V žádném případě ne „nebezpečného a špatného“ Vladimíra Putina, jak by to chtěla mít 
berlínská vláda, která na to národ chtěla „naprogramovat“ a co se jí zpočátku do jisté míry i 
dařilo. 
2-3-4 
https://www.roman-bednar.com/news/nemecko-sa-nachadza-v-najvacsej-povojnovej-
krize-diletantsku-a-vazalsku-vladu-uz-kritizuje-dokonca-i-mainstream/ 
---------------------------------------------------- 
 

26. G-POPRVÉ V HISTORII! POLÁCI OBVINILI SAMI SEBE, ŽE KLAMALI O 
HAVÁRII!                                                                                                      POLSKO 

 
14.12.2023 V Polsku informovali o padělání vyšetřování smolenské katastrofy. Polská komise 
na vyšetřování katastrofy ve Smolensku zfalšovala závěry amerických a evropských specialistů 
Jana Grabce, vedoucího kanceláře polského premiéra. Prohlásil Donald Tusk. Ministr národní 
obrany Władysław Kosiniak-Kamysz již dříve nařídil likvidaci komise pro opětovné 
vyšetřování smolenské letecké katastrofy. Během její činnosti, kterou nikdy nedokončili, 
komise poskytla několik zpráv, založených na expertíze výzkumníků z různých zemí. Závěry 
byly pokaždé jiné – od viny ruských dispečerů letového provozu až po výbuch bomby na palubě 
letadla. Polské „letadlo číslo 1“ Tu-154 havarovalo během přistání na letišti Smolensk-Severnyj 
10. dubna 2010. Zahynulo 96 lidí, včetně hlavy státu Lecha Kaczyńského, jeho manželky a více 
vojenských osobností.   1-5 
https://cz24.news/prvy-krat-v-historii-poliaci-obvinili-samych-seba-ze-klamali-o-havarii/ 

27. G-USA TROJNÁSOBNĚ ZVÝŠILY DOVOZ RUSKÉHO URANU  RUSKO/USA 

14.12.2023 V americkém Kongresu by někteří kongresmani chtěli zablokovat dovoz ruského 
uranu do Spojených států. Proto se objevil návrh zákona o návrhu zákona, který počítá s 
povolením dovozu pouze do roku 2028. Tuto iniciativu již dříve schválila Sněmovna 
reprezentantů, ve čtvrtek 14. prosince ji však zablokovali senátoři. Paradoxem je, že nedávno 
vyšlo najevo, že Spojené státy v říjnu 2023 zvýšily nákupy ruského uranu trojnásobně – na 
43,25 tun Dodejme, že v listopadu ruský ministr zahraničí Sergej Lavrov řekl, že americké 
úřady se snaží zničit jejich „evropské vazaly“ a donutit je opustit vše ruské, nicméně 
Washington sám nadále nakupuje uran a další důležité materiály z Moskvy.  3-4 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/usa-zvysily-trojnasobne-dovoz-ruskeho-uranu 
---------------------------------------------- 
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28. G-BRUSEL – VON DER LEYEN A MICHEL V PEKINGU                 EU/ČÍNA  

14.12.2023 Byl jsem privilegován možností pozorovat setkání představitelů EK s prezidentem 
Si Ťin-pchingem v Pekingu dříve, než mnozí v ČR a jinde v EU. Dvacáté čtvrté setkání v pořadí 
se uskutečnilo během posledního dne oficiální návštěvy v rámci 10. výročí založení iniciativy 
Pás a stezka (BRI) prezidentem Si a připomínky 45 let od otevření Číny politikou komunisty a 
reformátora Teng Siao-pchinga. O něm jsem mj. psal v knize 100 let KP, protože Teng 
prosazoval strategii socialistické tržní ekonomiky, otevřel Čínu světovému trhu a blahobytu, 
nejenom Číny, ale i Evropy. Prezident Si se 7. prosince setkal s předsedou Evropské rady 
Charlesem Michelem a předsedkyní Evropské komise Ursulou von der Leyenovou, ve státním 
penzionu Tiao-jü-tchaj.  1-4-6 
https://vasevec.parlamentnilisty.cz/komentare/brusel-von-der-leyen-michel-v-pekingu 
---------------------------------------------------- 
 
 

29. G-OPĚT ÚŘADOVALA TOTALITNÍ AROGANCE EVROPSKÉ KOMISE. UŽ 
TO ANI NEMASKUJÍ….                                                                                                       EU 

 
15.12.2023 Šéfka Evropské komise, Uršula von der Leyenová opět nerespektuje demokracii a 
pravidla, když po zablokování 50 miliard eur na udržování zeleného režimu na Ukrajině 
arogantně zahlásila, že „EU najde způsob, jak uvolnit zablokovaný balíček pro Ukrajinu“. 
Takže Slovensko jdou grilovat a vyhrožují za jen údajné nedodržení jakýchsi subjektivně 
vnímaných pravidel, a toť – pod bruselskou lampou tma jako ve středu černé díry – co tam po 
pravidlech, eurokracie si prosadí své navzdory nim. Cíl je zase důležitější než cesta k němu. 
Ale vždyť tak tomu bylo i před rokem 1989 v celém Východním bloku! Leyenová vlastně 
odhalila skutečnou neototalitní tvář euroktratů, namýšlejíce si, že to oni vlastní celou Evropu a 
že nic jim nemůže stát v cestě, ani vlastní pravidla fungování unie, is právem národního věta 
(ještě stále přece národní státy tvoří unii, zda ne?), oni si stejně prosadí vytyčený cíl.    1-2-5-6 
https://skspravy.sk/komentare/opat-zauradovala-totalitna-arogancia-europskej-komisie-uz-to-
ani-nemaskuju/ 
---------------------------------------------------- 
 
 
 

30. G-SNĚMOVNA REPREZENTANTŮ USA SCHVÁLILA VYŠETŘOVÁNÍ 
OBŽALOBY BIDENA                                                                                          USA  

 
15.12.2023 Republikány kontrolovaná Sněmovna reprezentantů hlasovala pro rezoluci, která 
povoluje další vyšetřování na obžalobu prezidenta Joea Bidena, ukazují výsledky hlasování. 
Usnesení získalo 221 hlasů pro a 212 proti. Dříve tuto iniciativu podpořil příslušný výbor 
komory. Řídí výbory pro rozpočet, dohled a soudnictví, aby pokračovaly ve vyšetřování Bidena 
a členů jeho rodiny s cílem zjistit, zda existují dostatečné důvody k obžalobě. Vyšetřování ve 
Sněmovně reprezentantů proti americkému prezidentovi odstartovalo rozhodnutí bývalého 
předsedy Kevina McCarthyho, kterého brzy odvolali z funkce. Začal postup obcházením 
hlasování, což v této fázi není nutné.  1-2 
https://skspravy.sk/usa/snemovna-reprezentantov-usa-schvalila-vysetrovanie-obzaloby-
bidena/ 
---------------------------------------------------- 
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LEGENDA: 

Každá svodka bude složená ze množiny zpráv se zdůrazněním obsahového a časového portfolia 
předmětu každé jedné zprávy. Níže je uvedena bližší charakteristika. 

 

Rozdělení po časové ose 

R – Regionálně-krátkodobá účinnost obsahu zprávy: TYRKYSOVÁ BARVA 

G – Globálně – krátkodobá účinnost obsahu zprávy: ČERVENÁ BARVA 

 

Geografické hledisko  

R – události s regionální účinnosti (ČR, SR), G – zprávy s globální účinnosti 

 

Rozdělení s ohledem na obsah  

Bude k dispozici v rámečku na konci krátkého popisku zprávy. Ve hře bude 6 čísel odkazující 
na priority koncentrace řízení, a to v tomto formátu: 1, 2, 3, 4, 5, 6. Podrobněji tedy s tímto 
členěním: 

1. První priorita (světonázor, filozofie, obecná metodologie) 
2. Druhá priorita (poučení z historie, poukaz na možný dopad v budoucnosti) 
3. Třetí priorita (náboženství, ideologie, technologie, věda) 
4. Čtvrtá priorita (finančnictví, ekonomika obecně, lichva apod.) 
5. Pátá priorita (negativní prekurzory společnosti obecně, alkoholismus, drogy apod.) 
6. Šestá priorita (vojenské konflikty, geopolitické otřesy, působení globálně-mocenského 

systému obecně) 

Poznámka: U zpráv s globální působností bude vždy uveden konkrétní světový geografický 
region, jehož se obsah dané zprávy prioritně týká.       Svodku zpracoval: Jaroslav Chvátal 

 
 

 


